
     Zápis 

z jednání Kontrolního výboru ZMČ Praha 9 konaného dne 26.02.  2025 od 16.30 

hod. v budově ÚMČ Praha 9, Sokolovská 14/324, Praha 9 

 
 

přítomni:   Mgr. Martin Hrubčík (předseda KV) 

                  Ing. Jiří Janák (člen KV) 

                  RNDr. Michal Šorel Ph.D (člen KV) 

      Ing. Zdeněk Davídek (člen KV) 

                  Ing. Václav Okapa (člen KV) 
 

omluven:   Bc. Bedřich Laube (místopředseda KV) 

      Bc. Jan Poupě (člen KV)  

      JUDr. Ivana Hánová (tajemnice KV) 
 

hosté :       bez hostů (prezenční listina přiložena k originálu zápisu) 
 

Jednání Kontrolního výboru ZMČ Praha 9 v 16.30 hodin zahájil a dle schváleného 

programu řídil předseda výboru Mgr. Martin Hrubčík. 
 

Zaslaný program jednání kontrolního výboru ZMČ Praha 9 

- Zahájení jednání KV 

- Určení ověřovatele 

- Schválení hostů s hlasem poradním 

- Návrhy na doplnění zaslaného programu KV 

- Kontrola plnění usnesení zastupitelstva 

- Kontrola plnění usnesení rady 

- Kontrola dodržování právních předpisů ostatními výbory 

- Kontrola dodržování právních předpisů ÚMČ Praha 9 na úseku samostatné působnosti 

- Další kontrolní činnost ve smyslu zákonného pověření 

- Různé 

1) Zahájení jednání KV – Předseda KV uvítal členy a konstatoval, že KV je usnášeníschopný. 
 

2) Určení ověřovatele – Předseda KV navrhl jako ověřovatele zápisu předmětného jednání Ing. 

Jiřího Janáka 

Usnesení: KV schvaluje ověřovatelem zápisu tohoto zasedání KV člena KV Ing. Jiřího 

Janáka, který s návrhem vyjadřuje souhlas. 

Hlasování :   pro : 5    proti : 0    zdržel se : 0 – Usnesení bylo přijato  
 

3) Schválení hostů s hlasem poradním – bez hostů 
 

4) Návrhy na doplnění zaslaného programu KV – bez návrhů  
 

Usnesení: KV schvaluje program tohoto zasedání KV v navrženém znění. 

                           Hlasování: pro :5     proti : 0    zdržel se : 0 – Usnesení bylo přijato  
 

5) Kontrola plnění usnesení zastupitelstva – v rámci této gesce nebylo předloženo žádných 

podnětů k projednání.      
 

Usnesení: KV bere na vědomí.             
                 Hlasování: pro: 5      proti : 0    zdržel se : 0 – Usnesení bylo přijato  



 

6) Kontrola plnění usnesení rady – Člen KV Ing. Václav Okapa uvedl, že po provedené kontrole 

agendy RMČ Praha 9 nenalezl přímo žádných pochybení, avšak uvedl dvě témata nad rámec běžné 

kontroly, a to problematiku transparentnějšího zveřejňování usnesení RMČ vč. příloh a důvodové 

zprávy a téma nastavení pravidel pro odměňování členů dozorčích rad a představenstva korporací 

vlastněných MČ. 

K tématu zveřejňování uvedl, že vychází z principu dobré správy a transparentnosti, kdy zveřejnění 

usnesení s důvodovými zprávami a přílohami je v souladu s principy dobré správy a 

transparentnosti veřejné správy. Usnesení vydané RMČ Praha 9 jsou na dobré úrovni a úřad 

vykonává svou činnost dobře. Dále je zde zákon č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k 

informacím. MČ Praha 9 umožňuje nahlédnout do usnesení RMČ v sekretariátu úřadu. Nicméně 

svět je výrazně v online. Zákon č. 128/2000 Sb, o obcích ani zákon č. 131/2000 Sb., o hlavním 

městě Praze explicitně neukládá povinnost zveřejňovat usnesení s důvodovými zprávami a 

přílohami, ale dle §7/e z.č. 131/2000 Sb., platí, že: „Občan hlavního města Prahy má právo nahlížet 

do rozpočtu hlavního města Prahy a do závěrečného účtu hlavního města Prahy za uplynulý 

kalendářní rok, do usnesení a zápisů z jednání zastupitelstva hlavního města Prahy, do usnesení 

rady hlavního města Prahy, výborů zastupitelstva hlavního města Prahy a komisí rady hlavního 

města Prahy a pořizovat si z nich výpisy“ a obdobně to platí pro občany městské části §8/e „nahlížet 

do rozpočtu městské části a do závěrečného účtu městské části za uplynulý kalendářní rok, do 

usnesení a zápisů z jednání zastupitelstva městské části, do usnesení rady městské části, výborů 

zastupitelstva městské části a komisí rady městské části a pořizovat si s nich výpis“. Zveřejňování 

těchto dokumentů v plném rozsahu tedy usnadňuje občanům přístup k informacím a posiluje důvěru 

ve veřejnou správu. Takto postupuje Rada hlavního města Prahy. Zveřejňuje online usnesení vč. 

příloh a důvodové zpráva, kdy odkázal na archiv usnesení Rady HMP. 

V druhé věci, uvedl usnesení č. R-24-644-US, tedy „Stanovení odměn statutárních orgánů 

společností Poliklinika Prosek a.s., Hortus správa zeleně s.r.o., Garáže Lovosická s.r.o. a Devátá 

rozvojová a.s.“, jímž RMČ Praha 9 stanovila odměny statutárům a členům dozorčí rady. Navrhl, 

aby MČ stanovila pravidla pro odměňování členů dozorčích rad a představenstva vlastněných 

korporací, což podložil faktem, že přezkoumávané usnesení neobsahuje důvodovou zprávu, která by 

zdůvodňovala vyšší odměny a vyjádřil přesvědčení, že si těžko pro sebe dokáže obhájit, proč 

jednatelé a členové dozorčí rady Garáže Lovosická získali odměny v souhrnné částce 250 tis. Kč u 

společnosti s obratem 4 mil. (v r. 2023), přičemž chápe, že RMČ Praha 9 má touhu odměňovat za 

skvělou práci, ale mělo by to mít svá pravidla. 

Následně se rozproudila debata na toto téma, která přinesla zásadní podněty od všech zúčastněných. 

Závěrem předseda výboru diskusi shrnul tím, že v daných záležitostech, ač jsou sebehodnotnější a 

zajímavé je nutno konstatovat, že nejde o kontrolní záležitost, ale o politickou iniciativu, která ale 

není primárním úkolem tohoto výboru. Současný stav je zcela legální. V dané věci zjevně 

nedochází k porušování pravidel či dokonce zákona a Praha 9 není v žádném právním pochybení – 

zveřejňuje tolik, kolik zákon vyžaduje, a odměňování v městských firmách není dle stavu 

současných zjištění nijak v rozporu s předpisy. Jistě je ale možná na základě politického rozhodnutí 

změna praxe a jelikož se jedná o zastupitelskou iniciativu, ne o problém k řešení KV je nutno 

prosadit změnu, měl by ji řešit v zastupitelstvu, případně apelovat na RMČ Praha 9. V tomto ohledu 

dle principu de lege ferenda Ing. Zdeněk Davídek navrhl usnesení ve znění:  



 

Usnesení: KV bere na vědomí zprávu o kontrole agendy RMČ Praha 9 a  

 KV doporučuje RMČ Praha 9 s ohledem na oprávněný zájem veřejnosti na 

transparentnost veřejných procesů v maximální míře zveřejňovat informace z jednání 

RMČ Praha 9. 
 

              Hlasování: pro: 4     proti: 1      zdržel se: 0 – Usnesení bylo přijato 
 
 

7) Kontrola dodržování právních předpisů ostatními výbory – člen KV RNDr. Michal Šorel, 

Ph.D. informoval, že není nutno v jeho svěřené gesci přijímat žádná opatření.  
 

Usnesení: KV bere na vědomí   

            Hlasování: pro: 5    proti: 0    zdržel se: 0 – Usnesení bylo přijato 
 

8) Kontrola dodržování právních předpisů Úřadem městské části Praha 9 na úseku 

samostatné působnosti – v rámci této gesce nebylo předloženo žádných podnětů k 

projednání.           

Usnesení: KV bere na vědomí. 

              Hlasování: pro: 5     proti: 0      zdržel se: 0 – Usnesení bylo přijato 

9)  Další kontrolní činnost ve smyslu zákonného pověření – v rámci této gesce nebylo 

předloženo žádných podnětů k projednání.      

 

10)  Různé – bez návrhů 

 

Jednání kontrolního výboru ZMČ Praha 9 ukončil předseda KV 26. 02. 2025 v 17,15 hodin. 

 

Zapsal: Mgr. Martin Hrubčík, předseda KV 

 

 

Ověřil: Ing. Jiří Janák, člen KV  

 


